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Den næste sag på dagsordenen var: 

10) Anden behandling af: 
Forslag til lov om uddannelses- og erhvervs- 

vejledning. 
(Lovforslag nr. L 218. Fremsat 30/4 81. 

Forste behandling 5/5 81. Betænkning 22/5 
81). 

Der var stillet 5 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ I og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 3 
forkastedes, idet 32 stemte for, 98 imod. 

Ændringsforslag nr. I betragtedes som 
bortfaldet efter forkastelsen af ændringsfor- 
slag nr. 3. 

Ændringsforslag nr. 4 
forkastedes, idet 22 stemte for, 105 imod; 4 
stemte hverken for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 2 betragtedes som 
bortfaldet efter forkastelsen af ændringsfor- 
slag nr. 4. 

Ændringsforslag nr. 5, § 3, således ændret, 
og §§ 4-6 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Ninn-Hansen): 
Lovforslaget går nu til fornyet behandling 

i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

11) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om stats- 

garanti for driftslån til væksthusgartnerier 
m.m. 

(Lovforslag nr. L 111. Fremsat 18/12 80. 
Forste behandling 21/1 81. Betænkning 21/5 
81). 

Der var stillet I ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets overgang 
til tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Forhandling 

Niels Anker Kofoed (V): 
Jeg vil gerne anbefale, at folketinget stem- 

mer for vores ændringsforslag, fordi disse 
statsgarantier, som kun gives for 6 år, ikke er 
rimelige, hvis man skal have en ordentlig 
finansiering af disse gartneribrug, fordi man 
ikke kan afskrive disse investeringer på min- 
dre end 10 år. Derfor finder vi det rigtigst og 
i overensstemmelse med god skik, at man har 
en 10-årig afdragsperiode, og dermed har 
man også en 10-årig garantiperiode, og ga- 
rantitabene bliver derved også mindre risi- 
kable. Derfor anbefaler vi ændringsforslaget. 

Grove (KF): 
Når vi er med til at foreslå at udvide af- 

dragsordningen fra 6 til 10 år, er det på 
grund af de erfaringer, vi har haft med 
gældssanering for landbruget, især med tør- 
keloven. Det har vist sig, at man kan ikke 
afdrage så hurtigt, som man lægger op til. 
Der er i regeringen i det hele taget en ten- 
dens til at være alt for optimistisk med hen- 
syn til de indtjeningsmuligheder, der er i de 
hårdt ramte erhverv. Derfor lægger regerin- 
gen en alt for hård afdragsordning på dem. 

Det gælder vel egentlig generelt for rege- 
ringens politik, at den går ud fra, at man kan 
afdrage meget hurtigere, end det kan lade sig 
gøre. Det vil regeringen nok erfare, når den 
selv skal til at betale alle de lån tilbage, den 


